
Notulen 45ste Algemene Ledenvergadering Vereniging Vrienden van het Airborne Museum 
Zaterdag 18 maart 2022, in het Airborne Museum, Oosterbeek. 

Aanwezig zijn 38 leden en 5 bestuursleden


1. Welkom 
1. De voorzitter heet de aanwezige leden welkom om precies 10.30 en geeft een kort 

overzicht van de dag.

2. Mededelingen


1. De heer Boersma staat klaar met de boekendienst in de educatieve ruimte van het 
Museum. 


2. In Memoriam: de voorzitter herdenkt de 13 leden die ons het afgelopen jaar ontvallen zijn.

3. De heer Weijers, directeur van het Airborne Museum, doet kort verslag van het afgelopen 

jaar. Het Museum kon in 2022 weer open en lijkt de coronatijd financieel goed 
doorgekomen te zijn. Ook de bezoekersaantallen waren in 2022 weer goed met zo’n 
78000 bezoekers in het Museum en 30000 bij Airborne at the Bridge. De hoge inflatie en 
energiekosten zijn wel een uitdaging. In 2023 werkt het Museum aan de Stiltekamer met 
het doel om alle ontvangen medailles een plaats te kunnen geven. De digitale 
informatieschermen moeten wellicht nog wachten tot later. De heer Weijers ziet uit naar de 
tentoonstelling Gevlucht om te Vechten, die mede mogelijk is gemaakt door de VVAM. Een 
laatste noot in mineur betreft de diefstal van twee bronzen beelden uit de tuin van 
Hartenstein begin maart. Ze waren geen eigendom van het Museum en wel verzekerd, dus 
een en ander leidt niet tot financiële schade, maar het is wel schokkend. De bedoeling is 
om beide beelden te repareren en herstellen voor de herdenking in september.


3. Notulen ALV 2022 / bijzonder ALV. 
1. Geen vragen.


4. Jaaroverzicht 2022 
1. De voorzitter loopt door het jaarverslag. Per 1 januari had de VVAM 703 leden, maar dat 

zijn er nu al beduidend meer. Het is mooi om te zien dat de lezingen en thema-avonden in, 
en deels met, het Museum goed bezocht worden. Ook blijft de waardering voor Airborne 
Magazine komen. Het is wel goed om weer de oproep om onderwerpen en artikelen aan te 
dragen te herhalen. 


2. De heer Boersma merkt op dat de Boekendienst nu op een erg laag pitje staat. Okko 
Luursema is vanwege zijn gezondheid sinds de pandemie erg voorzichtig, maar het is 
lastig over te nemen omdat er veel geld in zit. Op de website is er geen melding van de 
mogelijkheid om boeken aan te leveren, dus er is weinig aanvulling. Oproep zou weer 
terug op de site moeten, en idealiter wordt er weer een Boekenbeurs georganiseerd. De 
heer Boersma wil daar wel weer aan werken, mits zijn gezondheid dat toelaat.


3. Website: de VVAM is al enige tijd voornemens om verder te integreren met de site van het 
Museum. De heer De Graaf suggereert dat het wellicht beter is om wederzijds te linken 
zonder echte integratie na te streven omdat er verschillende entiteiten en belangen zijn.


4. Het eerder geopperde plan voor een gezamenlijke publicatie met de Arnhem 1944 
Fellowship heeft een impuls nodig. De heren Heusschen en Oorthuys gaan mogelijk een 
keer naar het Verenigd Koninkrijk om de zaak vooruit te helpen.


5. De heer Maan merkt op dat de lezingenreeks met het Museum zeer afhankelijk was voor 
de promotie van de VVAM. De aankondiging vanuit het Museum was een paar keer laat. 


5. Financiën 
1. De penningmeester geeft een overzicht van 2022. Het resultaat was prima, grotendeels 

dankzij het feit dat de donateurs die het Museum de afgelopen jaren heeft verzameld 
veelal zijn overgestapt naar de VVAM. Meer leden betekent meer inkomsten voor de 
VVAM, en indirect ook voor het Museum. Tegelijk zijn de kosten goed in de hand 
gehouden.

1. Naar aanleiding van de jaarrekening vraagt De heer Wever naar de gestegen kosten 

van de post rente & bankkosten. De heer Kalkhoven antwoordt dat er geen 
opbrengsten van rente waren, en alleen kosten van de bank.


2. De penningmeester geeft een korte toelichting op de balans. Hij merkt op dat de 
voorraden zijn afgeschreven en dat de VVAM over middelen beschikt om het Museum te 
ondersteunen als daar vraag naar is.

1. De voorzitter vraagt de penningmeester of het klopt dat het eigen vermogen van de 

VVAM met ruim 10.000 euro is toegenomen. De penningmeester bevestigt dit, en geeft 



aan dat de VVAM daar wel iets mee moet. De vereniging bestaat niet om geld op te 
potten. De voorzitter concludeert dat de VVAM moet overwegen wat daarmee zou 
kunnen gebeuren en vraagt steun van de vergadering daarin. Daarmee wordt 
ingestemd.


2. De heer Tirion merkt op dat er €8000 open staat op de balans, een toename van €2500 
ten opzichte van vorig jaar. De heer Kalkhoven geeft aan dat het gaat om openstaande 
lidmaatschapskosten. Inmiddels zijn er 30 leden afgevoerd vanwege het niet betalen 
van hun jaarlijkse bijdrage. De heer Tirion suggereert dat een reservering opgenomen 
moet worden omdat een deel waarschijnlijk oninbaar zal blijken, en blijkbaar ook niet 
afgeschreven wordt. De penningmeester geeft toe dat het inderdaad een post is die 
jaar na jaar meegesleept wordt, en dat daar inderdaad iets aan gedaan moet worden. 


3. Vervolgens rapporteert de heer Maan namens de kascontrolecommissie. Hij geeft aan dat 
de commissie na de controle een aantal aanpassingen heeft gesuggereerd, die door de 
penningmeester zijn overgenomen. Er zijn geen onregelmatigheden aangetroffen. Derhalve 
doet de kascontrolecommissie de aanbeveling om het bestuur decharge te verlenen voor 
het afgelopen boekjaar. Deze aanbeveling wordt bij acclamatie aangenomen.


4. De kascontrolecommissie voor 2023 verandert van samenstelling omdat de heer Maan 
driemaal in die functie gediend heeft. Hij treedt af onder dankzegging. De heer Gorens is 
bereid nogmaals zitting te nemen en de heer Hut biedt zich aan om hem bij te staan


5. Tot slot volgt er een korte toelichting op de begroting voor 2023. Daarin is een lichte winst 
voorzien, maar de kandidaat-penningmeester, de heer Oostendorp, merkt op dat de 
zojuist besproken afboeking van oninbaar gebleken ledenbijdragen daarin nog niet is 
opgenomen. De begroting wordt verder aangenomen.


6. Bestuursverkiezing.

1. Zowel de secretaris als de penningmeester zijn aan de beurt om af te treden. De heer 

Oorthuys is beschikbaar voor een tweede termijn, de heer Kalkhoven niet. De secretaris 
wordt bij acclamatie herkozen. De voorzitter neemt afscheid van de heer Kalkhoven en 
dankt hem voor zijn diensten aan de vereniging onder overhandiging van een fles 
‘commando whisky’. 


2. De heer Oostendorp heeft zich beschikbaar gesteld voor het penningmeesterschap. Er zijn 
geen andere kandidaten. De heer Oostendorp stelt zich kort voor aan de vergadering. 
Daarna wordt het voorstel hem tot penningmeester te benoemen bij  acclamatie 
aangenomen.


3. De oproep voor een ledenadministrateur in de aankondiging voor de ALV heeft een 
kandidaat voor die positie opgeleverd. Mevrouw Jager heeft daarop gereageerd en heeft 
zich beschikbaar gesteld. Zij stelt zich ook voor aan de vergadering en het voorstel haar 
tot ledenadministrateur te benoemen wordt wederom bij acclamatie aangenomen.


7. Activiteitencommissie 
1. De heer Post geeft een korte terugblik op de activiteiten in 2022, waarin verbreed en 

verdiept werd, zowel chronologisch en geografisch naar de periode voor aanvang van 
Market Garden. Daarna werd weer ingezoomd en een begin gemaakt met het volgen van 
de operatie. Het is ook hier weer goed om te merken om ‘vriend aan huis’ te kunnen zijn in 
het Museum voor lezingen en thema-avonden.


2. Voor 2023 zijn twee paren van activiteiten gepland, een lezing en daarna een battlefield 
tour, over de 101st en 82nd US Airborne Divisions, en in oktober een fietstocht over de 1st 
Parachute Brigade op 17 september 1944, alsmede een thema-avond in november met 
een nader te bepalen onderwerp.


3. 2024 is slechts met potlood ingepland, maar het plan is om de rode draad door te zetten 
te beginnen met meer tours over onderwerpen ten zuiden van de Rijn. De heer Post hoopt 
verder op een lezing van de heer Voskuil over luchtfotografie.


4. Mevrouw Kramer vraagt naar de activiteiten rondom de 80ste herdenking in september 
2024, en specifiek de veteranen. De heer De Graaf geeft aan dat er al vooruitgekeken 
wordt naar en gepland wordt voor 2024. Het aantal nog levende veteranen is zeer klein. 
Wat er zal gebeuren na de 80ste herdenking is nog niet bekend. De heer Hut vraagt 
aandacht voor de presentatie van de Vereniging in 2024. Kan de herdenking aangegrepen 
worden om meer naar buiten te treden? Daarvoor is bijval bij de vergadering, en er 
ontstaat een korte discussie over hoe dat zou kunnen. Mevrouw Maan vraagt of de VVAM 
ooit een oproep heeft gedaan om werk te maken van scholen en dergelijke. De heer De 
Graaf reageert dat de leeftijdsgroep van 45plus een betere doelgroep is. De heer Jellema 
suggereert videos te maken zoals Battlefield Tours van Joël Stoppels ze heeft gemaakt. De 



heer de Graaf wijst op samenwerkingsverbanden die ontwikkeld worden langs het hele 
Market Garden-gebied vanaf Eindhoven tot aan Arnhem, waarmee de Provincie Brabant 
veel doet. De heer Boersma merkt op dat zulke verbanden regelmatig zijn opgestart sinds 
1970 en steeds weer verdwijnen. Liberation Route Europe is op dit gebied ook bezig. Het 
is een wirwar van initiatieven waarin de VVAM een plaats zou moeten vinden.


8. Rondvraag 
1. De heer Schoen stelt dat de VVAM meer zou moeten doen om de mensen die de 

Vereniging trekken en de activiteiten ondersteunen in het zonnetje te zetten, zoals ook bij 
veel andere clubs gebeurt. De voorzitter antwoordt dat het bestuur dit op zal pakken.


9. Sluiting vergadering 
1. Om 12.30 dankt de voorzitter de aanwezige leden voor hun inbreng en sluit hij de 

vergadering.


